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انتقاد رئيس جمهور آذربايجان از دولت آمريکا

الهام علي اف، رئيس جمهوري آذربايجان خواستار شد دولت آمريکا براي سخنان جان کري، وزير خارجه اين کشور در

خصوص علت حل نشدن مناقشه قره باغ کوهستاني ، اصلاحيه صادر کند.

به گزارش آران نیوز به نقل از خبرگزاري رسمي آذرتاج، الهام علي اف در جلسه مشورتي هيات دولت جمهوري آذربايجان براي بررسي عملکرد نه ماهه گذشته خود، گفت : « بي

ترديد، شما سخناني را که اخيرا از طرف آمريکا بيان شد، خوانده ايد. جامعه جمهوري آذربايجان نيز اين را مي داند. اگر بطور ملايم بگوييم، اين سخنان تعجب آور است. مقصر

دانستن جمهوري آذربايجان در خصوص حل نشدن مناقشه قره باغ کوهستاني، دستکم بي انصافي است. از طرف ديگر، اين سخنان با ساير سخنان مقامات آمريکايي چگونه

منطبق مي شود؟ روساي جمهوري آمريکا، روسيه و فرانسه بارها گفته اند که حفظ وضع موجود قره باغ کوهستاني قابل قبول نيست. »
علي اف افزود : « درست است که پس از بيان اين حرف، هيچ اقدام عملي انجام نمي شود. اما به هرحال ، همين که اين حرف مطرح مي شود، موفقيت بزرگي براي ماست. در

حالي که چنين سخنان مهمي بيان شده است، بيان اينکه «هر دو طرف مقصرند، آنها براي حل اين مساله آماده نيستند و اين مساله از مناقشه فلسطين-اسراييل نيز پيچيده تر

است»، آشکارا حمايت از سياست اشغالگرانه ارمنستان است. اين توضيح ديگري ندارد. درست که اکنون سخنان مختلفي بيان و گفته مي شود که سخنان جان کري از درون متن

خارج شده و به درستي درک نشده است. ما همه چيز را خوب مي فهميم و امروز در دنياي اينترنت زندگي مي کنيم. هر يک کلمه که بيان مي شود، انعکاس فوري دارد. ما چنين

سخناني را قبول نمي کنيم. فکر مي کنيم که بايد در اسرع وقت براي اين سخنان در عالي ترين سطح اصلاحيه داده شود. در غير اين صورت، ممکن است ماموريت ميانجيگري

آمريکا در اين خصوص، مورد ترديد قرار گيرد. »
الهام علي اف گفت : « اين، صرفا يک تز است که بطور رسمي بيان شده است. اما، در پشت درهاي بسته، چه صحبت هايي مطرح مي شود و تا چه حد به ما فشار وارد مي شود

که جمهوري آذربايجان به استقلال قره باغ کوهستاني رضايت بدهد. ما در حال حاضر اين ها را فاش نمي کنيم. زيرا ديپلماسي قواعد خودش را دارد. اما، لجن پراکني عليه ما از

طرف رسانه هاي غربي و همچنين سازمان هاي غيردولتي و تبليغات افتراآميز و نيز استفاده از «ستون پنجم » ، براي مجبور کردن ما به اين است که به استقلال قره باغ کوهستاني

رضايت بدهيم. اين هيچ گاه روي نخواهد داد. »
علي اف گفت : « تا زماني که ما در حکومت هستيم و همه پرسي نيز نشان داد که انشاءالله ما خيلي در حکومت خواهيم ماند، هيچ گاه جمهوري آذربايجان به اين رضايت

نخواهد داد. قره باغ کوهستاني بخشي جدايي ناپذير از سرزمين ماست و ما بايد تماميت ارضي خود را احياء کنيم.»
الهام علي اف در بخش ديگري از سخنان خود گفت : « مردم جمهوري آذربايجان خيلي خوب مي دانند که ما تمامي مناسبات را با پارلمان اروپا به مدت يک سال کاملا قطع کرده

بوديم و از مجمع «يورونست» خارج شده بوديم. در اين مورد ما مقصر نبوديم. عليه ما بي عدالتي شده بود. به ما اهانت شد و در ديپلماسي عليه ما سخناني غيرقابل قبول

استفاده شد. بطور طبيعي، ما نيز حرفمان را زديم. مجلس ملي (جمهوري) آذربايجان نيز خيلي محکم و با استدلال و با شدت ، يعني متناسب با همان قطعنامه پارلمان اروپا و در

همان سطح پاسخ داد. يک سال مناسبات مان متوقف شده بود. يعني، اين را مردم جمهوري آذربايجان اصلا احساس نکردند. من هم در همان زمان گفته بودم که اگر مناسبات

وجود داشته باشد، خوب است، ولي اگر وجود هم نداشته باشد، هيچ تاثيري در کار ما ندارد. نتيجه چه شد؟ براي احياي مناسبات، خودشان آمدند. ديدند که از طريق تحقير و

اعمال فشار، کاري پيش نمي رود. حال آنکه، بايد از خيلي وقت پيش، اين را مي دانستند. آمدند که مناسبات را احياء کنند. ما نيز پيشنهادهايي داشتيم. آن پيشنهاد پذيرفته

شدند و در نتيجه آن، بيانيه مشترک نيز صادر شد. در آن بيانيه آمده است که پارلمان اروپا بخاطر اين قبيل حرکات، متاسف است. در آن بيانيه نشان داده شده است که براي

تکرار نشدن اين قبيل حرکات در آينده، کارهاي لازم انجام مي شود. ما نيز موضع مثبت از خود نشان داديم و پذيرفتيم که اين بيانيه ما را قانع مي کند و اکنون، مناسبات برقرار مي

شود.»
علي اف افزود : « من نمي خواهم از خودم تعريف کنم و هيچ وقت هم از خودم تعريف نکرده ام. حال آنکه موارد زيادي براي تعريف کردن، وجود دارد. ما 25 سال است که

کشوري شايسته هستيم که استقلال داريم. به هيچ کس اجازه نمي دهيم که ما را تحقير کند. به هر حرکتي غيرقابل قبولي پاسخ خود را مي دهيم و حرفمان را مي زنيم. از هيچ

کس نمي ترسيم و نه تنها در مسايل مربوط به خودمان، بلکه در تمامي مسايل ، موضع اصولي خود را بيان مي کنيم. ما در خصوص تمامي مسايل دنيا موضع داريم و بدون ترس

اين موضع را بيان مي کنيم.»
علي اف گفت : « امسال، بيش از 20 نفر رييس دولت و حکومت به جمهوري آذربايجان سفر رسمي و کاري کرده اند. من 14 سفر خارجي داشته ام. تا پايان سال نيز روساي دولت

ها و حکومت ها به جمهوري آذربايجان سفر خواهند کرد و انجام سفرهاي من نيز در نظر گرفته شده است. يعني ، سياست خارجي خيلي فعالي داشته ايم و اين سياست، امروز

جمهوري آذربايجان را کشوري نمونه در دنيا به نمايش مي گذارد.»
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